
“Veniturile Grupului Teraplast vor
depãºi 100 milioane euro în 2016”
(Interviu cu Alexandru Stânean, CEO Teraplast)

Reporter: Care a fost evoluþia pie-
þei materialelor de construcþii, anul
trecut?

Alexandru Stânean: Asociaþia
Producãtorilor de Materiale pentru
Construcþii din România estima cã
piaþa materialelor pentru acest do-
meniu va fi în creºtere în 2015,
ajungând la aproximativ 3,5 miliarde
euro, evoluþie susþinutã în principal
de lucrãrile de infrastructurã ºi de in-
vestiþiile private din rezidenþial.

În ultimii doi ani, am asistat la o
concentrare a pieþei materialelor de
construcþii, în sensul cã am avut fu-
ziuni, achiziþii sau ieºiri ale unor jucã-
tori de pe piaþã. Aceastã concentrare
a creat oportunitãþi de creºtere a co-
telor de piaþã pentru jucãtorii care au
abordat cererea cu flexibilitate cât
mai mare ºi au putut sã se adapteze
constant contextului actual al pieþei.

Reporter: Cum caracterizaþi seg-
mentul pe care activeazã compania
dumneavoastrã? Ce perspective are
aceasta?

Alexandru Stânean: Grupul Tera-
plast, cel mai mare procesator de
PVC din România, activeazã pe pieþe-
le de instalaþii ºi amenajãri, profile
tâmplãrie, panouri sandwich ºi struc-
turi metalice zincate, tâmplãrie ter-
moizolantã ºi granule PVC. Având în
vedere diversitatea activitãþilor, ºi
segmentele de piaþã au înregistrat
evoluþii mixte. Unele dintre pieþele
pe care activãm au înregistrat creºteri
în 2015, iar altele au stagnat sau chiar

au regresat. Pentru 2016, perspecti-
vele sunt optimiste, cu condiþia ca
investiþiile publice sã se majoreze.
Investiþiile private sunt deja în eferve-
scenþã, încã de anul trecut.

Reporter: Care este evoluþia cere-
rii din domeniu? În ce sens s-au edu-
cat clienþii?

Alexandru Stânean: Preþul a fost
ºi în 2015 un factor determinant în
achiziþia de materiale de construcþii,
pe piaþa localã existând anumite
zone geografice în care se comercia-
lizeazã cu preponderenþã materiale-
le low-cost. Suntem încrezãtori cã
acest trend se va schimba. Suntem
prea sãraci ca sã folosim produse ief-
tine, în special pe segmentele cu risc
ridicat, precum þevile de presiune
pentru apã ºi gaz sau reþelele de ca-
nalizare, zone în care un sistem cu
produse ieftine genereazã un risc
major de explozie, dacã discutãm de
þevile de gaz, sau de poluare, dacã
discutãm despre canalizare. Dincolo
de aspectul de creditare, existã în
continuare un risc de solvabilitate al
unor jucãtori din piaþa materialelor
de construcþii din România.

Reporter: Cum estimaþi cã vor
evolua preþurile pe piaþa materiale-
lor de construcþii ºi, respectiv, pe
segmentul pe care va desfãºuraþi ac-
tivitatea?

Alexandru Stânean: Marjele pe
care le practicãm sunt la nivelul la
care nu ne putem permite sã nu pre-
luãm fluctuaþiile de preþ ale mate-

riilor prime, deci preþul produselor
noastre evolueazã în linie cu preþul
materiilor prime (PVC, PP, PE, PU,
oþel). Dupã ºocurile de anul trecut,
când am vãzut atât minime, cât ºi
maxime istorice pentru materiile pri-
me, ne aºteptãm la o evoluþie mai
puþin turbulentã în acest an. Esti-
mãm un trend general de creºtere a
preþurilor materiilor prime, înce-
pând cu trimestrul al doilea, ºi este
posibil sã înregistrãm chiar ºi o lipsã
de material pe unele produse. În
prezent, preþul maselor plastice s-a
decuplat de cel al petrolului, pe fon-
dul lipsei de disponibilitate la nivel
european.

Reporter: Care sunt problematici-
le sectorului ºi ce soluþii existã, în
opinia dumneavoastrã, pentru re-
zolvarea lor?

Alexandru Stânean: Problema
majorã pentru anul 2016 este înche-
ierea proiectelor europene finanþate
din bugetul 2007-2013 pe baza sche-
mei n+2 ºi faptul cã, deºi au trecut
doi ani de la intrarea în vigoare a no-
ului buget al UE, majoritatea lucrãri-
lor pe noile axe de finanþare sunt cel
mult în faza de proiectare. În conti-
nuare, indicatorii financiari ai majori-
tãþii jucãtorilor din piaþã s-au degra-
dat constant în ultimii ani, motiv
pentru care, pe fondul unei cereri în
creºtere, principala provocare este,
nu sã gãsim clienþi pentru produsele
noastre, ci sã gãsim clienþi solvabili.

Reporter: Care sunt obiectivele

companiei pentru acest an?
Alexandru Stânean: Politica noas-

trã a rãmas consecventã, ºi anume
dorim sã ne protejãm de evoluþiile
caracteristice unei pieþe în dezvoltare
cum este România, vânzând din ce în
ce mai mult pe export. De asemenea,
diversificându-ne pieþele pe care ac-
þionãm, sperãm la o ratã de creºteri
substanþiale. Pentru 2016, companii-
le din grupul Teraplast ºi-au impus
þinte de buget ambiþioase, însã sun-
tem încrezãtori cã le vom realiza.

Reporter: Ce produse aþi lansat pe
piaþã, în ultima perioada?

Alexandru Stânean: Dezvoltarea
portofoliului de produse este o pre-
ocupare constantã pentru Grupul
Teraplast, acesta fiind ºi motivul pen-
tru care anual investim în dezvolta-
rea de noi produse sau în îmbunãtã-
þirea produselor existente, prin inter-
mediul departamentului nostru de
cercetare ºi dezvoltare. Pe lângã ex-
tinderea gamelor de produse exis-
tente, ne concentrãm atenþia pe pia-
þa de agriculturã, prin lansarea siste-
melor de þeavã pentru foraj ºi magis-
trale de irigaþii, fabricate din PVC.

Reporter: Care a fost cifra de afa-
ceri a Teraplast în 2015 ºi ce estimãri
aveþi pentru acest an?

Alexandru Stânean: Cifra de afa-
ceri consolidatã a Grupului Tera-
plast a înregistrat o creºtere de
aproape 20% în 2015, pânã la valo-
area de 393,5 milioane lei. Evoluþia
cifrei de afaceri la nivelul Grupului
Teraplast fost susþinutã, pe de o
parte, de evoluþiile înregistrate de
unele segmente din piaþa construc-
þiilor, iar, pe de altã parte, pe fondul
câºtigãrii de cotã pe piaþa internã,
în contextul în care evoluþia pe
unele linii de business a fost peste
cea a pieþelor relevante. Bugetul
consolidat pentru 2016, ce va fi su-
pus spre aprobarea Adunãrii Gene-
rale a Acþionarilor, prevede realiza-
rea unei cifre de afaceri de 473,2 mi-
lioane de lei, în creºtere cu 20% faþã
de 2015. Profitul net bugetat pentru
acest an are valoarea de 44,7 milioa-
ne lei, în creºtere cu 27% faþã de
cifra realizatã în 2015.

Reporter: Mulþumesc!
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Principala provocare a companiilor

prezente pe piaþa noastrã de con-

strucþii este sã identifice clienþi sol-

vabili, este de pãrere Alexandru

Stânean, CEO Teraplast.

Domnia sa ne-a spus, în cadrul unui

interviu, cã, în ultimii doi ani, actorii

din piaþã au asistat la o concentrare

a sectorului materialelor de con-

strucþii, în sensul existenþei unei se-

rii de fuziuni, achiziþii sau exit-uri.

"Aceastã concentrare a creat opor-

tunitãþi de creºtere a cotelor de pia-

þã pentru jucãtorii care au abordat

cererea cu flexibilitate cât mai mare

ºi au putut sã se adapteze constant

contextului actual al pieþei", ne-a

mai spus domnul Stânean.


